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Platform Ruimtelijk Domein op 24 november 2024 
 
 

Bijeenkomstimpressie door Ben Nijboer, wethouder van gemeente Raalte 

 
 

Omgevingswet? Samen de klus klaren. 
 
Het was twee dagen na de Tweede Kamerverkiezingen. En vijf weken vóór 

de ingangsdatum van de Omgevingswet. Daarnaast was er die dag de 

kennismaking met vijf (van de zes) gedeputeerden die sinds enkele maanden 

aan het roer zitten voor het provinciale beleid. Voeg daarbij dat het de laatste 

vergadering was onder voorzitterschap van Jan Martin van Rees en dan is de 

context wel zo’n beetje geschetst.  

 

Ik heb het dan uiteraard over de vergadering van het platform Ruimtelijk 

Domein, dit keer tijdens de jaarlijkse VNG-Overijssel-dag. Het was een zeer 

geanimeerde bijeenkomst, met de terugkoppelingen uit de commissies, zoals 

de VNG-commissie EKEM (door Claudio Bruggink en Marcel Blind) en het Bestuurlijk Netwerk Landelijk 

Gebied (door Erik Wessels).  

 

Uit het verslag van Erik bleek dat men 

overal in het land op zoek is naar de 

beste manier om de verbinding met de 

samenleving te houden, met als oproep: 

”Ken je, of heb je voorbeelden van best-

practices? Geef ze door”. Volgens mij 

moeten er in het Overijsselse wel mooie 

voorbeelden te melden zijn!  

 

Daarna was het woord aan Fred van den 

Bosch, implementatiemanager 

Omgevingswet van de VNG. Na zeker 

tien jaar van voorbereiding en uitstel gaat die (Omgevings-)wet dan toch echt van start. Tijdens een 

recente digitale VNG-bijeenkomst van RO-wethouders bleek de invoering van deze wet in alle 

gemeenten wel ‘een ding’ te zijn. Iedereen was het er wel over eens dat met name het DSO (Digitaal 

Stelsel Omgevingswet) verre van optimaal is, en aanleiding geeft tot grote zorg. Gaan inwoners hun 

weg vinden in dit systeem? Is het volledig genoeg? Gaat het vastlopen?  

 

Naast deze vragen en zorgen was de afdronk dat nóg een keer uitstellen de betrouwbaarheid van de 

overheid verder onder druk zou zetten. En dat het er eindelijk maar eens van moet komen. Een conclusie 

die inmiddels ook door de Eerste Kamer is getrokken en we samen deze klus moeten oppakken. En 

klaren. Met als perspectief dat er over acht jaar 26 wetten, 60 AMvB’s en 75 ministeriële regelingen zij 

samengesmolten tot één overzichtelijk geheel. 

Tijdens de vergadering passeerden belangrijke aandachtspunten te revue. Zo ging het kort over de 

positie van gemeenteraden, met als centrale vraag of de raad expliciet en actief geïnformeerd en 
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betrokken moest worden, of -omdat het vooral een uitvoeringzaak is- juist niet. Elke gemeente heeft 

daar eigen keuzes in gemaakt. 

 

Terug naar Fred van den Bosch. Hij schetste aan de hand van sheets op welke wijze de backoffice 

landelijk is geregeld. De kernboodschap was dat alles op alles wordt gezet om inwoners en gemeenten 

zo goed mogelijk te ondersteunen bij alle vragen, die zeker de eerste maanden van 2024 in volle 

omvang op gemeente af kunnen (zullen) komen. 

 

Een belangrijke taak voor de 

bestuurders daarbij is, zo sprak ook uit 

de presentatie, om uit te stralen dat 

we één overheid zijn. “Laten we 

gewoon onderkennen dat er dingen 

fout zullen gaan. En dat het hele 

proces een kwestie van leren en 

bijsturen zal zijn.” De aanwezige 

bestuurders konden aan de hand van 

de Mentimeter aangeven in welke 

mate er vertrouwen is in ‘de 

bouwvakkers’ (ambtenaren) die ‘het 

huis’ (Omgevingswet) moeten 

verbouwen. De scorebalk ging van 

rechts naar links en weer terug, om te eindigen op een ruime voldoende. En dat is dan wel weer mooi, 

toch? 

 

Rest ons als gezamenlijke RO-wethouders om de mouwen op te stropen, onze interne organisaties te 

coachen en te faciliteren, met als perspectief dat ene doel: 26 wetten, 60 AMvB’s en 75 ministeriële 

regelingen samen doen smelten tot één overzichtelijk geheel. 

 

 
 

En, niet te vergeten: de voorzittershamer van dit platform wordt overgenomen door Lucas Mulder 

(Staphorst). Vandaar op deze plaats: Jan Martin, dank voor de manier zoals je het voorzitterschap hebt 

ingevuld. En Lucas, veel succes! 


